
Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 4, konaného dne 25.3.2015 v 18.00 hod. 

v zasedací místnosti v budově Agrodružstva  Morkovice 

 

 

I.  Při zahájení bylo přítomno 14 členů městského zastupitelstva. 

  Omluven: Ing. Bleša  

 

Návrhová komise:   P. Jablunka, J. Minks 

Ověřovatelé zápisu: I. Handlová, Vl. Štětina 

 

Program:  

1. Dotace z rozpočtu  města 

 

Program byl schválen jednomyslně. 

 

II. Projednávání  programu 

1. Dotace z rozpočtu města 

 

Starosta města Mgr. Horák předal slovo J. Vinklárkovi 

 

J. Vinklárek 

Zastupitelé obdrželi seznam organizací s požadovanou částkou dotace z rozpočtu města. Město má v letošním rozpočtu na dotace 

vyčleněnou částku 1,8 mil. Kč. Rada doporučila schválení dotací v celkové výši 1,5 mil. Kč. 

Rada města a finanční výbor se na výši dotací shodli téměř v 90 %.  V návrhu rady a finančního výboru jsou určité odchylky. 

Místní spolky: 

FC Morkovice – Došlo k určitým nesrovnalostem ve vyúčtování roku 2014. Zabývala se tím rada i finanční výbor.  Došlo k tomu, 

že příjemce dotace požádal město o dotaci na účely, které nebyly v souladu s tím, co se vyúčtovalo. Bude to 

ještě řešit finanční výbor.  

Nebudeme ale spojovat loňské a letošní dotace. V letošním roce platí pro schvalování dotací nová pravidla. 

Pokud by se situace opakovala, tak si myslím, že FC Morkovice by na rok 2016 nedostalo žádnou dotaci. Je to 

ponaučení pro funkcionáře FC Morkovice, že se jedná o veřejné prostředky, které jsou pod veřejnou kontrolou. 

Tato situace by se již neměla opakovat. 

FC Morkovice požaduje dotaci 550 tis. Kč. 

Rada navrhuje schválit částku 550 tis. Kč. Finanční výbor navrhuje schválit částku 450 tis. Kč. 

Sokol Morkovice -  Hodně se diskutovalo o tom, že stav vnitřních prostor sokolovny neodpovídá 21. století. Je to ale budova, 

která není v majetku města. Sokol je ochoten o tom diskutovat, ale k dohodě zatím nedošlo. Rada nechala 

posoudit investiční náročnost opravy sociálních zařízení v sokolovně. Neoficiální částka je 750 tis. Kč. 

Vzhledem k tomu, že v rozpočtu města pravděpodobně vznikne nějaká rezerva, tak se k této záležitosti ještě 

v průběhu roku vrátíme. Budeme jednat se sokolem, jestli poskytneme dotaci na opravu soc. zařízení. Pokud 

bychom jim zhodnocovali majetek, požadovali bychom, aby organizace města neplatily nájem. 

 Sokol požaduje dotaci 250 tis. Kč. 

Rada města i finanční  výbor  navrhují schválit částku 250 tis.Kč. 

SDH Morkovice – Tady je rozpor v tom, že požadují cvičnou věž v hodnotě  60 tis. Kč  + vybavení 10 tis. 

Cvičná věž by měla splňovat nějaké parametry, hlavně z hlediska bezpečnosti.  Cvičné věže jsou převážně pro 

profesionální hasiče. Tato otázka zůstává otevřená. Rada se přiklání k částce dotace snížené o 70 tis. Kč. 

Pokud se situace během roku vyjasní, můžeme se k tomu vrátit.  

SDH požaduje dotaci  220 tis. Kč. 

Rada navrhuje schválit částku 150 tis. Kč. Finanční výbor navrhuje schválit částku 220 tis. Kč. 

Morkovčanka – Požadovaná dotace 100 tis.Kč.  

Rada města i finanční výbor navrhují schválit  částku 50 tis. Kč.  

PS Cantus       -   Požadovaná dotace 83 tis. Kč. 

Rada i finanční výbor  navrhují schválit částku 83 tis. Kč. 

HC Wild Bruins Morkovice o.s. -  Z hlediska propagace města se o nich moc neví. Dotaci chtějí využít na zaplacení nájmu ledové 

plochy. 

Požadovaná  dotace50 tis. Kč. 

Rada i finanční výbor navrhují schválit 25 tis. Kč. 

Turisti Morkovice – V účelu v žádosti o dotaci uvedli občerstvení na výr. schůzi, což podle nových schválených pravidel nemůže 

být.  

Požadovaná dotace 30 tis.Kč. 

Rada města navrhuje schválit částku 27,5 tis. Kč. Finanční výbor navrhuje schválit částku 30 tis. Kč. 

Chovatelé Morkovice – Svou činností skutečně zhodnocují majetek města. 

Požadovaná dotace 50 tis. Kč.  

Rada města i finanční výbor navrhují schválit  částku 50 tis. Kč. 

Bike Triatlon Morkovice – Dotace nebyla poskytnuta. Bylo zakoupeno nové měřící zařízení na závody. 

Ochotníci  Morkovice – Požadovaná dotace 25 tis. Kč. 

Rada města i finanční výbor navrhují schválit částku 25 tis. Kč. 

 



Kynologický spolek Morkovice - V podstatě zhodnocují  majetek a o sobotách a nedělích cvičí psy. 

Požadovaná dotace 32,5 tis. Kč. 

Rada města i finanční výbor navrhují schválit částku 32 tis. Kč. 

 MS Hubert Morkovice -     Požadovaná dotace 16 tis. Kč. 

Rada města i finanční výbor  navrhují schválit  částku 16 tis. Kč. 

Včelaři  Morkovice – Požadovaná dotace 10 tis. Kč. 

Rada města i finanční výbor navrhují schválit  částku 10 tis. Kč. 

Tenisti Morkovice –  Požadovaná dotace 30 tis.  Kč. 

Rada města i finanční výbor navrhují schválit částku  30 tis. Kč. 

Český zahrádkářský svaz  Morkovice – Požadovaná dotace 12 tis. Kč. 

Rada města i finanční výbor navrhují schválit 12 tis. Kč. 

Jednota Orel  Morkovice – Požadovaná dotace 1500,- Kč. 

Rada města i finanční výbor navrhují  schválit částku 2 000 tis. Kč. 

Pro místní spolky je celková částka dotací navržená radou města  1 312 500,- Kč a celková částka dotací navržená finančním 

výborem  1 285 000,- Kč. 

 

Organizace mimo Morkovice 

Pečovatelská služba Kroměříž  150 tis. Kč 

Český svaz ochránců přírody Buchlovice – 2 tis. Kč 

MS Lipina Počenice – 12 tis. Kč 

Svaz postižených civ. chorobami – 8 tis. Kč 

Mor. Rybářský svaz  Němčice n/Hanou – 4,5 tis. Kč 

Klub dárců krve Kroměřížska – 6 tis. Kč. 

MS Družba Pačlavice – 10 tis. Kč 

Oblastní charita Kroměříž – 23 tis. Kč. 

Pro tyto organizace jsou navrženy dotace ke schválení radou města i finančním výborem v celkové výši 215 500,- Kč. 

 

 

Mgr. Horák -  Zastupitelstvo města bude hlasovat o dotacích nad 50 tis. Kč.  O dotacích do 50 tis. Kč (včetně) rozhoduje rada 

města. 

K. Krejčí  - K výcviku hasičů využíváme věž i žebřík v Hulíně. Věž neslouží jen k výcviku profesionálních hasičů.  Na věži už 

může soutěžit mládež  od 13 let věku.  Mělo by se jednat o věž do jednoho patra (prvního okna), tj. výška zhruba 5,5 

metru. Zhotovila by ji firma dodavatelsky i s příslušnými certifikáty a proškolením bezpečnosti. Podařilo se  nám 

vychovat úspěšné závodníky Máme jednu členku v dorosteneckém reprezentačním družstvu ČR. Dojíždění do Hulína 

považujeme za omezující.  Na zbrojnici je pro umístění věže vhodné místo, už tu kdysi stávala. Ve sboru máme 

mnoho talentovaných dětí. Nikdo cizí nebude mít k věži přístup. Všichni budou seznámeni s bezpečnostními pravidly. 

M. Koutňák – Všichni, kteří trénují, jsou pojištění. 

Mgr. Albrechtová – Doporučuji schválit požadovanou částku dotace, protože jejich členové dosahují opravdu vynikajících 

výsledků. Věnují se mládeži. Nevidím důvod, proč by dotace v požadované výši neměla být schválena. 

M. Koutňák – Na základě čeho stanovoval finanční výbor částku dotace, když nesouhlasí s návrhem rady? 

Ing. Horáková – Nebylo to podle návrhu rady. 

Ing. Zaoral -   Podle počtu členů a zejména dětí. Šlo nám především o podporu mládeže. 

J. Vinklárek – Součástí smlouvy o dotaci by měl být souhlas organizace s přístupem kontrolního orgánu do účetnictví v případě 

nějakých pochybností. 

M. Koutňák – Co bude s penězi, které tam zůstávají? 

Mgr. Horák – Jedná se o rezervu. V průběhu roku se mohou objevit ještě nějaké žádosti o dotace. Pokud ne, tak o využití těchto 

peněz rozhodne zastupitelstvo. 

P. Jablunka – Částka 550 tisíc  pro FC Morkovice bude určitě vyčerpaná pro mládež. Rozpočet FC Morkovice je 2 mil. Kč. Klidně 

můžete nahlédnout do účetní uzávěrky. Dotace netvoří ani třetinu rozpočtu. Spousta organizací dostane dotaci, která 

činí víc než polovinu nebo možná celý rozpočet. Největší položkou je doprava mládeže.  Pokud je klub schopný 

sehnat od sponzorů  1,5 mil. Kč, tak si myslím, že požadovaná dotace  550 tis. Kč by měla zůstat zachovaná. 

Náklady určitě porostou. Fotbal nabízí zábavu  a propagace města taky  není zanedbatelná. 

Ing.  Zaoral – Když se podíváme na SDH a FC Morkovice, tak by tam měla být aspoň trochu přímá úměra. 

Mgr. Albrechtová – A co pokuty a odměny trenérů. 

P. Jablunka  - V tomto nejsou zahrnuty.   

Mgr. Horák – Navrhuji hlasovat o dotacích v pořadí od nejvyšší navržené částky po nejnižší. 

 

Hlasování o dotacích nad 50 tis. Kč. 

 

Organizace se sídlem v Morkovicích 

FC Morkovice  

Návrh usnesení:  Zastupitelstvo města schvaluje neinvestiční dotaci na rok 2015 pro FC Morkovice ve výši 550 000,- Kč. 

Hlasování: 10 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. Mgr. Albrechtová, Ing. Horáková a E. Lejsalová hlasovaly 

proti návrhu.  M. Koutňák se zdržel hlasování. 

Návrh byl přijat. 

 

 



Sokol Morkovice 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje neinvestiční dotaci na rok 2015 pro Sokol Morkovice ve výši 250 000,- Kč. 

Hlasování : Schváleno jednomyslně. 

 

SDH Morkovice 

Návrh usnesení. Zastupitelstvo města schvaluje neinvestiční dotaci na rok 2015 pro SDH Morkovice ve výši 220 000,- Kč. 

Hlasování: 13 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. Petr Jablunka se zdržel hlasování. 

Návrh byl přijat. 

 

Morkovčanka  (dotace 50 tis. Kč - .schvaluje rada) 

P. Jablunka – Je ve smlouvě nějaká reciprocita?   Jedná se v podstatě o výdělečnou činnost. Nejsem si jistý, jestli by měli získat 

dotaci. 

M. Koutňák -  Pokud dostávají dotaci, neměli by si účtovat např. náklady na dopravu. 

 

PS Cantus 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo  města schvaluje neinvestiční dotaci na rok 2015 pro PS Cantus   ve výši 83 000,-. Kč. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

 

Organizace se sídlem mimo Morkovice 

Pečovatelská služba Kroměříž 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje neinvestiční dotaci  na rok 2015 pro Pečovatelskou službu Kroměříž  ve výši 

150 000,- Kč. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

 

III.  Diskuse 

Mgr. Albrechtová- Jako člen zastupitelstva nedokážu lidem odpovědět, co bude následovat po demolici radnice.Co nás výhledově 

čeká? 

J. Minks – Jsem sám překvapený z toho, že se uvažuje o tom, že by se v těchto místech znovu nestavělo. 

Mgr. Horák -  V radě jsme se dohodli, že po skončení demolice si necháme dva měsíce na to, abychom si zvykli na nový prostor, 

který zde vznikne. Existuje projektová dokumentace na výstavbu radnice v těchto místech. Připravuje se i studie, že 

by se v těchto místech budova radnice nestavěla s tím, že budou navrženy všechny alternativy, kde by byly 

umístěny prostory, které město potřebuje.  Do konce roku bychom o tom mohli debatovat a potom by zastupitelstvo 

mělo rozhodnout, která alternativa bude nejvhodnější.  

J. Vinklárek – Na radě jsme se bavili, že bychom si měli určit priority. V rozpočtu na rok 2015 jsou pouze demoliční práce.  Ve 

výhledu na rok 2016 je výstavba smuteční síně. Výstavba radnice je v plánu až na rok 2017. Může se to ale změnit.  

Platí původní rozhodnutí zastupitelstva. Je možné, že oslovíme občany, ať rozhodnou sami, kterou variantu chtějí. 

Názory jsou různé. 

Mgr. Albrechtová – Vy máte jaký názor? 

J. Vinklárek – Můj názor je, že se tam stavět nebude. 

Mgr. Albrechtová – A řešení, kde jinde by mohla radnice být? 

J. Vinklárek – Variant je několik. Nemáme je v tuto chvíli zpracované tak, abychom je mohli předložit. 

Jsou to věci, o kterých bychom měli diskutovat. 

L. Jiříčková -  Sokol dostane dotaci a přitom každý, kdo využívá sokolovnu,  platí nájem a navyšuje jim příjmy. Např. ochotníci 

použijí dotaci na to, aby zaplatili sokolům nájem.  Mělo by se k tomu přihlížet. 

Je to svým způsobem nespravedlivé. 

Ing. Fránek – Chtěl bych jenom podotknout, že pokud nevíte, co ohledně radnice odpovědět lidem, tak já vám poradím. Řekněte 

jim, že tam bude to, co budou chtít oni. 

J. Minks – Když obec bez problémů financovala ČOV, nevidím důvod, proč by neměla zvládnout stavbu radnice. 

Ing. Fránek – Objevuje se jedna možnost, která tady 200 let nebude.  Kdyby občané byli tak velkorysí a  např. v průběhu 5 až 10 

let by se odkoupily  zbývající budovy pod kostelem, tak by se otevřelo historické centrum - kostel, opravený klášter 

a zámek.  Toto už se nikomu nepodaří, jakmile se to zastaví. Je to jeden názor a tato šance se Morkovicím už nikdy 

nevrátí. 

 J. Minks – Kolik to bude stát? 

Ing. Fránek – Jedná se o tři domy, které budou za pár let vybydlené. Cena by nemusela být závratná. 

 

 

Zasedání skončeno v 18.45 hod. 

 


